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Dear underwater enthusiasts,
 
Early summer brings fresh momentum to our maritime innovation ecosystem –
we’ve just come through an intense phase with numerous highlights, and the event
calendar for the coming weeks is packed with new opportunities for collaboration
and exchange. 
 
Enjoy the read – your Cluster Management Team.



Delegation of Estonian Maritime
Companies Visits the Ocean Technology
Campus Rostock
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On May 21, 2025, we welcomed a highly interested delegation of maritime industry

representatives from Estonia to the Ocean Technology Campus Rostock.

The visit was an excellent opportunity to introduce our partners, present our
ongoing initiatives, and strengthen international collaboration within the maritime
innovation ecosystem.
 
Together, we explored key areas of mutual interest, including test infrastructures,

maritime security, environmental monitoring, autonomous systems, and more. The
exchange revealed immediate touchpoints for cooperation between Estonian and
German companies.



Diversity & Anti-Discrimination Officers
Appointed at the Ocean Technology
Campus Rostock
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The Steering Committee has appointed Juliane Ziebuhr and Kirstin Kastell as
contact persons for diversity and anti-discrimination. Our aim is to create an open
Ocean Technology Campus and promote a respectful, inclusive, and fair work
culture across the cluster.
 
With these designated contacts, we provide a trusted and independent space to
easily address issues related to diversity and discrimination. Neutrality,

confidentiality, and discretion are at the core of our support.
 
Regardless of role or institution, you can reach out to our officers with questions,
uncertainties, or personal experiences related to exclusion, lack of diversity, or
discrimination. An anonymous contact option is also available via our homepage:

🔗  www.oceantechnologycampus.com/kontakt
🔗  www.oceantechnologycampus.com/diversity



Award-Winning Master's Thesis in the
Field of Ocean Lense
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We are incredibly proud that Anna Sophia Kujat has received the 2024 Master’s

Thesis Award from the Forschungsstiftung Ostsee. Her thesis, conducted at the
IOW (Leibniz Institute for Baltic Sea Research) as part of the OTC-Genomics

project, combines marine microbiology and machine learning in a truly innovative
way.
 
Microbial communities are key to understanding environmental dynamics, but their
complexity makes analysis notoriously difficult. To tackle this, Anna applied a
method from computational linguistics – topic modeling. Her findings revealed
intuitive and ecologically meaningful patterns that enable new insights into
environmental processes.
 
This thesis is a great example of how interdisciplinary approaches – combining
marine ecology, AI, and data science – can unlock entirely new perspectives. Anna
is now continuing her research in the follow-up project OTC-Genomics2 as a PhD
candidate in collaboration with the University of Rostock and the IOW.



Sustainability Check for Our Cluster
Management
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Together with Enterprise Europe Network (EEN M-V), we examined our internal
processes to assess the sustainability of the Ocean Technology Campus Rostock.
The aim was to evaluate our current practices, identify development potential, and
find ways to improve.
 
We sincerely thank Antje Hiller and Heike Fulbrecht for their support and look
forward to implementing the resulting improvements – another step towards a
more sustainable future.



On the Same Wavelength: How Female
Recruiting Can Strengthen Ocean Tech
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Even though your company is attractive, are you struggling to fill positions? Are you
committed to gender equality and diversity, but hardly any women apply? Female

recruiting may be a promising approach.
 
Not sure where to start? Our new video tutorial shows how to craft gender-sensitive
job postings and employer branding, use inclusive imagery, and reach women
effectively through the right channels.
 
The video was developed in collaboration with the EU project PENELOPE

(https://penelope-project.org/), which supports gender mainstreaming in EU
clusters and SMEs. We're proud to contribute our expertise as part of the OTC-

PromOcean project with the tutorial “On the Same Wavelength – How to Recruit

Women for Ocean Technology.”

🎥  „On the same wavelength – how to recruit women for ocean technology“
📺  Watch on YouTube

 
At OTC-PromOcean (formerly Ocean Gender), we believe: Gender equality makes

companies more attractive and more innovative. Let yourself be inspired!



Sharing Strategies for Sustainable
Innovation
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We were pleased to join the exchange between Clusters4Future, Spitzenclusters,
and Research Campuses – organized by the Project Management Agency Jülich
(PtJ) on behalf of the Federal Ministry of Education and Research (BMBF) and
hosted at the Research Center Jülich.
 
Juliane Ziebuhr (Framework Robotics), Franziska Schmacka (SMN e.V.), and Uwe
von Lukas (Fraunhofer IGD) represented Rostock.
 
The event focused on strategies for the long-term sustainability and continuation
of innovation ecosystems. We had the opportunity to moderate a session on
success factors for lasting partnerships – a core topic for sustainable innovation.
Trust and clear added value for all stakeholders remain the foundation of
 successful cooperation – now and in the future.

📸  Photo: Project Management Agency Jülich



Innovation Workshop on the Future of
Marine Monitoring
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On May 15, the Ocean Technology Campus Rostock hosted an innovation
workshop at the IOW. Scientists, companies, and government agencies came
together to discuss the future of marine environmental monitoring in the Baltic Sea.
 
The goal: advancing the modernization of the long-standing BSH monitoring
network, in collaboration with the Federal Maritime and Hydrographic Agency
(BSH), IOW, and tech-oriented partners from the Ocean Technology Campus.
Topics included current and future monitoring needs, infrastructure challenges,
new sensor developments, cooperation opportunities, and application potential.
 
The workshop provided a productive space for cross-sector exchange and joint
visioning. It once again highlighted the Ocean Technology Campus' potential to
foster sustainable marine solutions through interdisciplinary collaboration.
 



Ocean Technology Campus at the Long
Night of Sciences
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As in previous years, the Ocean Technology Campus Rostock was once again
represented with a stand at the Long Night of Sciences. Numerous visitors took the
opportunity to learn more about current projects and technologies in underwater
research.
 
Our focus was especially on young talent – we aimed to show just how exciting
ocean technology can be and what’s possible right here in Rostock. From kids to
adults, we offered insights into maritime career paths and innovation projects.
Children were even able to build their own underwater vehicles out of LEGO – a
playful introduction to the world of maritime technologies.
 
The active exchange with a broad and interested audience once again
demonstrated the strong potential and interest in maritime science and technology
in our region.



Application Phase for RoOT Summer
School 2025 Begins 
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During Wind & Maritim 2025, the Ocean Technology Campus Rostock hosted a
dedicated session titled “Innovative Technologies for Offshore Wind from the
Ocean Technology Campus Rostock.”
 
We showcased applied research and industrial partnerships that are delivering real-
world innovations for the maritime energy transition.
 
The spotlight was on three groundbreaking projects with high relevance for the
offshore sector: OTC-SMOC2Dyn, OTC-GEN, and OTC-SMART.

The session not only delivered strong technical content but also clearly
demonstrated the innovation potential of Rostock as a hub for key maritime
technologies.
 

Opening of the LAB in the Maritime
Incubator
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On May 7, the new LAB within the Maritime Incubator officially opened. The event
marked the launch of a creative space where maritime ideas will be transformed
into tangible innovations.
 
Many guests followed the invitation from the Forschungsverbund MV and
experienced an inspiring program. Henryk M. Mioskowski (innoXperts®) opened
with a keynote on innovation culture and creative thinking. Attendees then explored
the new LAB through live 3D printing, robotics demos, and engaging conversations.
 
The LAB is part of our Maritime Incubator project in collaboration with Mount Even
and is intended as a development space for start-up teams and innovation projects
in the maritime sector.
 

Successful Presence at Ocean Business
2025
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This year’s Ocean Business in Southampton once again proved to be an
outstanding platform for international exchange in the maritime sector – and we
were proud to be there with a joint stand of the Ocean Technology Campus
Rostock and FRAMEWORK ROBOTICS GmbH.
 
Our booth generated lots of interest and valuable contacts. BUDDY and
COMPANION, the two ROVs by Framework Robotics, were crowd-pullers and
sparked many conversations about how well innovation works in Rostock.
 
Numerous other partners from our ecosystem were also present, and the days
were filled with fruitful discussions. We’re excited to follow up and continue
working on groundbreaking solutions for the maritime economy – strengthening
Rostock as an innovation hotspot.
 

Cluster Meeting – From Knowledge to
Market Success
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At the end of March, the Ocean Technology Campus Rostock held its cluster
meeting under the title “From Knowledge to Market Success: User-Centered
Innovation Development.”
 
The event brought together the entire cluster team to spark new ideas and
strengthen sustainable innovation processes across our projects.
 
We kicked off at Studio 301 with a keynote by Andreas Flockenhagen (RS Diving
Contractor) and a great atmosphere for informal exchange. In two workshops,
participants worked on user-centered innovation strategies and explored potential
paths to market.
 
The meeting not only provided professional depth but also created new synergies
within the innovation ecosystem.
 
A special highlight: We welcomed new associated partners to the cluster –
including 40knots, AFZ Rostock, DRYNET, HYDRO-BIOS, MAR GmbH, Next Tuna,
Rostocker Fracht- und Fischereihafen, JDS Joined Data Solutions, the Rostock
Maritime Museum, and UHG Haldensleben. 
 
We look forward to the collaboration!
 

Groundbreaking progress at the Ocean
Technology Campus!
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On June 13, 2025, we celebrated a major milestone for the Ocean Technology
Campus Rostock: the official groundbreaking for the new Fraunhofer IGD research
building in the Fischereihafen.
 
With a total investment of 32 million euros provided by the federal government, the
state of Mecklenburg-Vorpommern, and the Fraunhofer-Gesellschaft, this state-of-
the-art facility will become a hub for applied research in underwater technologies.
 
The new centre will provide around 100 high-tech workspaces and serve as a base
for developing, testing, and transferring innovative subsea technologies.
 
The new building will focus on research areas such as:
 
Autonomous underwater robotics
Sensor technology and digital mission systems
Data-driven environmental monitoring
 
The ceremonial groundbreaking was carried out by:

Uwe Freiherr von Lukas (Fraunhofer IGD), Bettina Martin (Minister for Science,
Culture, Federal and European Affairs MV), Eva-Maria Kröger (Mayor of Rostock),
Axel Müller-Groeling (Fraunhofer-Gesellschaft), and Nicole Wrage-Mönnig
(University of Rostock).
 
This new facility strengthens the scientific foundation of the Ocean Technology
Campus and exemplifies the close cooperation between research, industry, and
politics at our location in Rostock. We look forward to the progress ahead – and to
the many innovations that will emerge from this new centre.
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Be active!
 
We invite all members of the network to actively participate in the Ocean
Technology Campus Rostock with their ideas, contributions and suggestions. Your
commitment drives our community and moves us forward.  
 
💡  Check news and share your ideas on our internal Innovation Platform.  
📰  Submit contributions for our newsletter. 
🎤  Present your project in the Ocean Technology Talk lecture series. 
🗨  Take part in event formats such as the cluster meetings, meet-ups, trade fairs
and many more (check 'Dates' in this newsletter or 'Events' on the Innovation
platform). 
 
Share your suggestions with us so that we can continuously develop our formats.
Get in touch with the cluster office. 
 


TIDINGS

Ausgabe Nr. 19 | Juni, 2025

 
Der Frühsommer bringt frischen Wind in unser maritimes Innovationsökosystem –
hinter uns liegt eine intensive Phase mit zahlreichen Highlights, und der
Veranstaltungskalender für die kommenden Wochen ist prall gefüllt mit neuen
Chancen für Kooperation und Austausch.
 
Viel Spaß beim Lesen wünscht euer Clusterbüro.

Delegation von maritimen Unternehmen
aus Estland besucht den Ocean
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Am 21. Mai 2025 haben wir eine sehr interessierte Delegation von Vertretern der
maritimen Industrie aus Estland auf dem Ocean Technology Campus Rostock
begrüßt.
 
Der Besuch bot eine hervorragende Gelegenheit, unsere Partner vorzustellen,
unsere laufenden Initiativen zu präsentieren und die internationale

Zusammenarbeit im maritimen Innovationsökosystem zu stärken.
 
Gemeinsam erkundeten wir Schlüsselbereiche von gemeinsamem Interesse,
darunter Testinfrastrukturen, maritime Sicherheit, Umweltüberwachung, autonome

Systeme und mehr. Beim Austausch gab es gleich einige konkrete
Anknüpfungspunkte, wo unsere und die estnischen Firmen zusammenarbeiten
wollen.

Ansprechpersonen für Diversität &
Antidiskriminierung am Ocean
Technology Campus Rostock benannt

Technology Campus Rostock
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Der Lenkungskreis hat Juliane Ziebuhr und Kirstin Kastell als Ansprechpersonen
für Diversität und Antidiskriminierung am Ocean Technology Campus Rostock
benannt.
 
Unsere Ziele sind es, einen offenen Ocean Technology Campus zu schaffen und
eine wertschätzende, chancengerechte und respektvolle Arbeitskultur im Cluster zu
fördern.
 
Mit unseren Ansprechpersonen bieten wir eine vertrauenswürdige und

unabhängige Anlaufstelle, um Anliegen zu Diversität und Diskriminierung
unkompliziert adressieren zu können. Neutralität, Vertraulichkeit und

Verschwiegenheit sind zentrale Grundsätze unseres Angebots.
 
Unabhängig von Funktion und Einrichtung könnt ihr euch bei Fragen,

Unsicherheiten oder persönlichen Erfahrungen im Zusammenhang mit
Diskriminierung, Ausgrenzung oder fehlender Diversität an unsere
Ansprechpersonen wenden.
 
Über die Homepage besteht zudem die Möglichkeit, sich anonym an uns zu
wenden. Weitere Informationen unter:

👉  www.oceantechnologycampus.com/kontakt
👉  www.oceantechnlogycampus.com/diversity

Preisgekrönte Abschlussarbeit im
Innovationsfeld Ocean Lense
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Wir sind unglaublich stolz darauf, dass Anna Sophia Kujat von der
Forschungsstiftung Ostsee mit dem Masterarbeitspreis 2024 ausgezeichnet
wurde.
 
Ihre Abschlussarbeit, die am Leibniz-Institut für Ostseeforschung Warnemünde

(IOW) im Rahmen des Projekts OTC-Genomics entstanden ist, bringt marine

Mikrobiologie und maschinelles Lernen auf wirklich innovative Weise zusammen.
Mikrobielle Gemeinschaften sind ein Schlüssel zum Verständnis der

Umweltdynamik – aber ihre Komplexität macht es notorisch schwierig, sie zu
analysieren.
 
Um dem entgegenzuwirken, wandte Anna eine Methode aus der Computerlinguistik

an: Topic Modeling.
 
Ihre Ergebnisse? Intuitive und ökologisch sinnvolle Muster, die neue Einblicke in

Umweltprozesse ermöglichen.
 
Das ist ein gutes Beispiel dafür, wie interdisziplinäre Ansätze – in diesem Fall
zwischen Meeresökologie, KI und Data Science – ganz neue Perspektiven eröffnen
können.
 
Anna setzt nun ihre Forschung im Folgeprojekt OTC-Genomics2 als Doktorandin in

Zusammenarbeit mit der Universität Rostock und dem IOW fort.
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Fit für ein nachhaltiges Morgen – Unser
Clustermanagement macht den
Nachhaltigkeitscheck

Zusammen mit dem Enterprise Europe Network EEN M-V setzten wir das
Clustermanagement des Ocean Technology Campus Rostock zum Thema
Nachhaltigkeit auf den Prüfstand.
 
Bei diesem Nachhaltigkeitscheck wurden interne Prozesse unter die Lupe

genommen, um den jetzigen Stand zu erfassen und Entwicklungspotenziale sowie

Lösungen zum Fortschritt zu erkennen.
 
Wir danken Antje Hiller und Heike Fulbrecht für ihr Engagement und freuen uns
jetzt schon über die kommenden Veränderungen für einen weiteren Schritt in
Richtung Nachhaltigkeit.

Auf gleicher Wellenlänge: Mit Female
Recruiting mehr Fachkräfte in der
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Ozeantechnologie gewinnen

Obwohl Ihr ein attraktiver Arbeitgeber seid, könnt Ihr Eure Stellen nur schwer
besetzen?
 
Und obwohl Ihr von Gender Equality und Diversity überzeugt seid, bewerben sich
kaum Frauen bei Euch?
 
Dann kann Female Recruiting ein spannender Ansatz für Euch sein.
Ihr wisst nicht, wie das geht? In unserem Videotutorial zeigen wir, wie Ihr
Stellenanzeigen und Employer Branding gendergerecht gestaltet, Bildsprache

bewusst einsetzt und auf welchen Kanälen Ihr Frauen besonders gut erreicht.
 
Das Video ist in Zusammenarbeit mit dem EU-Projekt Penelope (https://penelope-
project.org/) entstanden, das Gender Mainstreaming in EU-Clustern und KMU

stärkt.
 
Dafür wird eine virtuelle Lernumgebung entwickelt – mit Tipps von
Gleichstellungsexpert:innen aus ganz Europa. Und wir sind als Expertin für Female

Recruiting dabei.
 
Unser Beitrag:

🎥  „On the same wavelength – how to recruit women for ocean technology“
📺  Auf YouTube ansehen

 
Wir bei OTC-PromOcean (ehemals Ocean Gender) sind überzeugt: Gender Equality

macht Unternehmen attraktiver und innovativer. Lasst Euch inspirieren!
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Austausch für nachhaltige Innovationen:
Wir waren dabei!

Wir freuen uns, mit 3-köpfiger Mannschaft am Erfahrungsaustausch zwischen den

Clusters4Future, Spitzenclustern und Forschungscampi teilgenommen zu haben –
organisiert vom Projektträger Jülich (PtJ) im Auftrag des Bundesministeriums für

Bildung und Forschung (BMBF), ausgerichtet am Forschungszentrum Jülich.
 
Aus Rostock waren Juliane Ziebuhr (Framework Robotics), Franziska Schmacka

(SMN e.V.) und Uwe von Lukas (Fraunhofer IGD) dabei.
 
Im Zentrum der Veranstaltung stand der Dialog über Strategien zur langfristigen

Nachhaltigkeit und Verstetigung von Innovationsökosystemen.
 
Wir hatten die besondere Gelegenheit, eine Session zu den Erfolgsfaktoren für

dauerhafte Partnerschaften zu moderieren – ein zentrales Thema für nachhaltige
Innovationsprozesse.
 
Vertrauen und ein klarer Mehrwert für alle Beteiligten sind und bleiben das
Fundament erfolgreicher Kooperationen – heute und in Zukunft.

📷  Foto: Projektträger Jülich

Innovationsworkshop zur Zukunft der
Meeresbeobachtung
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Am 15. Mai lud der Ocean Technology Campus Rostock zu einem
Innovationsworkshop am Leibniz-Institut für Ostseeforschung Warnemünde ein.
 
Vertreterinnen und Vertreter aus Wissenschaft, Wirtschaft und Behörden kamen
zusammen, um über die Weiterentwicklung der marinen Umweltbeobachtung in der

Ostsee zu beraten.
 
Ziel des Workshops war es, gemeinsam mit dem Bundesamt für Seeschifffahrt und

Hydrographie (BSH), dem IOW und technologieorientierten Unternehmen aus dem
Ocean Technology Campus Rostock die Modernisierung des langjährigen

Messnetzes des BSH voranzubringen.
 
Im Fokus standen der aktuelle und zukünftige Bedarf an Umweltmonitoring,
technische Herausforderungen bei der Messinfrastruktur, neue Entwicklungen in

der Sensorik sowie mögliche Kooperationsansätze und Anwendungspotenziale.
Der Workshop bot einen offenen Rahmen für fachlichen Austausch und
gemeinsame Perspektiventwicklung.
 
Er unterstreicht das Potenzial des Ocean Technology Campus Rostock, durch
Vernetzung und interdisziplinäre Zusammenarbeit nachhaltige Lösungen für die
Meeresbeobachtung zu schaffen.

Ocean Technology Campus bei der
Langen Nacht der Wissenschaften
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Wie jedes Jahr präsentierte sich der Ocean Technology Campus Rostock erneut
mit einem Stand im Rahmen der Langen Nacht der Wissenschaften.
 
Zahlreiche Besucherinnen und Besucher nutzten die Gelegenheit, mehr über
aktuelle Projekte und Technologien aus dem Bereich der Unterwasserforschung zu
erfahren.
 
Im Mittelpunkt standen dabei junge Talente, die es zu überzeugen galt, wie cool

Meerestechnik ist und was alles in Rostock möglich ist.
 
Von Klein bis Groß gaben wir Einblicke in maritime Karrierewege und
Innovationsprojekte.
 
Dabei konnten Kinder zudem selbst kreativ werden und eigene

Unterwasserfahrzeuge aus LEGO bauen – ein spielerischer Einstieg in die Welt der

maritimen Technologien.
 
Der intensive Austausch mit einem vielseitig interessierten Publikum zeigte einmal
mehr, wie groß das Potenzial und das Interesse an maritimer Wissenschaft und

Technik in der Region ist.

Innovation trifft Offshore-Wind: Unsere
Session bei der Wind & Maritim 2025
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Eröffnung des LABs im Maritime
Incubator

Im Rahmen der Wind & Maritim 2025 hat der Ocean Technology Campus

Rostock eine Session zum Thema „Innovative Technologien für Offshore-Wind

aus dem Ocean Technology Campus Rostock“ ausgerichtet – und dabei
eindrucksvoll gezeigt, wie angewandte Forschung und

Industriepartnerschaften konkrete Innovationen für die maritime Energiewende

vorantreiben.
 
Im Mittelpunkt der Session standen drei unserer zukunftsweisenden Projekte

mit hoher Relevanz für die Offshore-Branche:

OTC-SMOC2Dyn, OTC-GEN und OTC-SMART.
 
Die Session war nicht nur fachlich hochkarätig besetzt, sondern hat auch
gezeigt, wie groß das Potenzial von Rostock als Innovationsstandort für

maritime Schlüsseltechnologien ist.
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Am 7. Mai wurde das neue LAB im Maritime Incubator feierlich eröffnet.
Die Veranstaltung markierte den offiziellen Start eines kreativen Arbeitsraums, in
dem maritime Ideen künftig in konkrete Innovationen überführt werden sollen.
 
Zahlreiche Gäste waren der Einladung des Forschungsverbund MV gefolgt und
erlebten ein abwechslungsreiches Programm.
 
Henryk M. Mioskowski (innoXperts®) eröffnete mit einer Keynote zum Thema

Innovationskultur und kreatives Denken.
 
Im Anschluss konnten die Besucherinnen und Besucher das neue LAB mit Live-3D-

Druck, Robotikstationen und technischen Demonstrationen direkt erleben –
verbunden mit zahlreichen Gesprächen und neuen Kontakten aus der maritimen

Innovationsszene.
 
Das LAB ist Teil unseres Projektes Maritime Incubator, das in Zusammenarbeit mit
Mount Even durchgeführt wird.
 
Es soll als Entwicklungsumgebung für Gründungsteams und Innovationsprojekte

im maritimen Sektor dienen.

Erfolgreicher Auftritt auf der Ocean
Business 2025
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Die Ocean Business 2025 in Southampton bot auch in diesem Jahr eine
hervorragende Plattform für den internationalen Austausch innerhalb der
maritimen Branche – und wir freuen uns sehr, dass wir diesmal mit einem
Gemeinschaftsstand von Ocean Technology Campus Rostock und FRAMEWORK

ROBOTICS GmbH vertreten waren.
 
An unserem Stand konnten wir zahlreiche wertvolle Kontakte knüpfen. BUDDY und
COMPANION, die beiden ROVs von Framework Robotics, waren ein echter

Publikumsmagnet und eröffneten viele Gespräche, wie gut Innovationsentwicklung

in Rostock funktioniert.
 
Natürlich waren auch viele weitere unserer Partner auf der Messe vertreten, und die
Tage waren vollgepackt mit intensiven Gesprächen.
 
Wir freuen uns darauf, diese Gespräche weiterzuführen und gemeinsam an

zukunftsweisenden Lösungen für die maritime Wirtschaft zu arbeiten – im Sinne
eines starken Innovationsstandorts Rostock.

Clustertreffen des Ocean Technology
Campus Rostock – Vom Wissen zum
Markterfolg
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Ende März fand unter dem Titel „Vom Wissen zum Markterfolg: Kundenzentrierte

Innovationsentwicklung“ das Clustertreffen des Ocean Technology Campus

Rostock statt.
 
Die Veranstaltung brachte unser gesamtes Team zusammen, um neue Impulse für

nachhaltige Innovationsprozesse in unseren laufenden Projekten zu setzen.
 
Der Auftakt im Studio 301 bot bei guter Stimmung Raum für Austausch und eine
inspirierende Keynote von Andreas Flockenhagen (RS Diving Contractor).
 
In zwei Workshops arbeiteten die Teilnehmenden an nutzerzentrierter

Innovationsentwicklung und analysierten Transferpotenziale ihrer Projekte. Ziel war
es, konkrete Ansätze für erfolgreiche Produktentwicklung und Verwertung zu
erarbeiten.
 
Das Treffen bot nicht nur fachliche Tiefe, sondern förderte auch neue Synergien im

Innovationsökosystem des Ocean Technology Campus.
 
Abgerundet wurde die Veranstaltung durch die Aufnahme mehrerer neuer

assoziierter Partner, darunter:
 
40knots, AFZ Rostock, DRYNET, HYDRO-BIOS, Marine- und

Automatisierungstechnik Rostock MAR, Next Tuna, Rostocker Fracht- und

Fischereihafen, JDS Joined Data Solutions, Schifffahrtsmuseum Rostock, 
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Umschlags- und Handelsgesellschaft Haldensleben

 
Wir freuen uns auf die gemeinsame Zusammenarbeit!

 

Spatenstich für Zukunftstechnologien:
Der neue Fraunhofer-Neubau entsteht!

Mit dem symbolischen ersten Spatenstich haben wir am 13. Juni den Bau des
neuen Fraunhofer-Technologiezentrums im Fischereihafen Rostock gefeiert – ein
Leuchtturmprojekt für den Ocean Technology Campus Rostock und ein starkes
Zeichen für den Innovationsstandort MV. 
 
In den kommenden Jahren entsteht hier ein modernes Forschungsgebäude für das
Fraunhofer IGD mit rund 100 Arbeitsplätzen und hochspezialisierter Infrastruktur
für die Entwicklung und Erprobung maritimer Technologien. Dafür investieren Bund,
Land und Fraunhofer-Gesellschaft insgesamt 32 Millionen Euro.
 
🔧  Das Zentrum wird der neue Knotenpunkt für angewandte Forschung in den
Bereichen:
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Unterwasserrobotik und maritime KI

Sensorik und digitale Missionen

Datenanalyse und Umweltüberwachung

 
Der Neubau markiert einen großen Meilenstein für den OTC, denn hier wird künftig
geforscht, entwickelt, getestet und vernetzt – direkt am Wasser, im Herzen unseres
Campus.
 
Ein besonderer Dank gilt den fünf Persönlichkeiten, die gemeinsam den ersten
Spatenstich vollzogen haben:

Uwe Freiherr von Lukas (Fraunhofer IGD), Bettina Martin (Wissenschaftsministerin

MV), Eva-Maria Kröger (Oberbürgermeisterin Rostock), Axel Müller-Groeling

(Fraunhofer-Gesellschaft) und Nicole Wrage-Mönnig (Universität Rostock).

 
Wir freuen uns auf die nächsten Schritte – und auf die vielen Innovationen, die hier
ihren Anfang nehmen werden.

Seid aktiv!
 
Wir laden alle Mitglieder des Netzwerks herzlich ein, sich aktiv mit Ideen, Beiträgen
und Anregungen am Ocean Technology Campus Rostock zu beteiligen. Euer
Engagement ist der Motor, der unsere Community antreibt und lebendig macht!
 
💡  Schaut euch die Neuigkeiten an und teilt eure Ideen auf unserer internen
Innovationsplattform.
📰  Reicht Beiträge für unseren Newsletter ein.
🎤  Stellt euer Projekt in unserer Vortragsreihe Ocean Technology Talk vor.
🗨  Nehmt an Veranstaltungen wie Clustertreffen, Meet-ups, Messen und vielem
mehr teil (siehe „Termine“ in diesem Newsletter oder „Events“ auf der
Innovationsplattform).
 
Teilt eure Vorschläge mit uns, damit wir unsere Formate stetig weiterentwickeln
und bereichern können. Meldet euch gerne beim Clusterbüro.
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Dates & Events 
 

One Ocean Science Congress

Jun 4-6, 2025
Nice, France, Link to the event.
 

H2O Home To Overseas Conference & COVE Demo Day

Jun 10-12, 2025
Halifax, Canada, Link to the event.
 

OCEANS 2025

Jun 16-19, 2025
Brest, France, Link to the event.
 

Ocean Technology Talk

Jun 12, 2025, 2:00 p.m.
Topic & Speaker: OTC-Mariculture 2 with Tim Dolereit (Fraunhofer IGD),
Online.
For Meeting-Link see invitation or ask the Cluster Office.
 
Ocean Technology Meet-up

Jun 24, 2025, 5:00 p.m.

Regularly happening Networking-Event, this time at Libro Salutem. Invitation
will follow soon.
 
11. Zukunftskonferenz der Maritimen Wirtschaft

Jun 26-27, 2025

Stadthalle Rostock, Link to the event.
 
RoOT Summer School

Jul 7-18, 2025
Summer School at the Ocean Technology Campus Rostock, Link to the
event.
 

Ocean Technology Talk

Jul 10, 2025, 2:00 p.m.

Topic & Speaker: Project CONMAR (CONcept for conventional MArine
munition Remediation in the German North and Baltic Sea) with Ansgar
Leefken (University of Rostock), Online.
For Meeting-Link see invitation or ask the Cluster Office.
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© 2023 Rostock Business

Ocean Technology Meet-up

Sep 16, 2025, 5:00 p.m.

Regularly happening Networking-Event, Invitation & location will follow soon.
 
Cluster Meeting of the Ocean Technology Campus Rostock

Sep 17, 2024 

Konrad-Zuse-Haus, A.-Einstein-Str 22, Rostock. Open to all members of the
C4F projects. 
 
6. Rostock Ocean Convention

Nov 4-5, 2025
Hansemesse Rostock, Link to the event.
 

CLUSTERBÜRO
OCEAN TECHNOLOGY CAMPUS ROSTOCK
ALTER HAFEN SÜD 6 | 18069 ROSTOCK | GERMANY

PHONE +49 381 20268910 | +49 381 20268912
MAIL: info@oceantechnologycampus.com

This email was sent to meishammer@protonmail.com.
You have received this email due to previous event participation and/or your connection to the Ocean Technology Campus Rostock. 

Unsubscribe
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